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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kozma Ákos, alapvető jogok biztosa 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Arányosan járt-e el a rendőrség amikor gázsprayt 
alkalmazott a diákokkal és a többi tüntetővel szemben?" 

Tisztelt Biztos Úr!
 

2023. április 24-én diákok, tanárok, szülők, az Oktatói Hálózat, az ADOM Mozgalom, az Egységes
Diákfront  és  a  PDSZ,  illetve  magyar  állampolgárok  egy  csoportja  tüntetett  az  oktatásügyben
megtett kormányzati lépésekkel szemben. Egy törvénytervezettel szemben, amely ismét nem más,
mint egy bosszútörvény a tanárokkal és diákokkal szemben, azért mert ki mertek állni az igazukért
és jogaikért.
 
A tüntetés közben a rendőrök gázsprayt fújtak a tüntetőkre, köztük több diákra. Mindezt azért, hogy
a  miniszterelnök  munkahelye  elé  kirakott  kordonokat  megvédjék.  A  rendőrség  erőszakot
alkalmazott  magyar  diákokkal  szemben  azért,  hogy  véletlenül  se  férkőzhessen  senki  a
miniszterelnök munkahelye közelébe.
 
Az  Emberi  Jogok  Európai  Bíróságának  és  a  magyar  Alkotmánybíróság  gyakorlata  alapján
egyezménysértő  és  Alaptörvény-ellenes  az,  ha  az  eljáró  rendőrség  egy  tüntetés  résztvevőivel
szemben  aránytalan  erőszakot  alkalmaz.  Ön  a  tavalyi  évben  arról  nyilatkozott,  hogy  “kiemelt
figyelmet fordított  és fordít  a gyermekek jogainak védelmére”,  ebbe beletartozik a tüntetéseken
részt vevő gyermekek védelme is.
 
Fentiekre tekintettel kérdezem Biztos Urat:

1. Ön szerint arányosan járt-e el a rendőrség amikor gázsprayt alkalmazott a diákokkal és a 
többi tüntetővel szemben?

2. Mi volt az erőszak és gázspray alkalmazásának jogszabályi alapja?
3. Ön szerint egy jogállamban elfogadható, hogy a belügyminiszter szakpolitikai lépéseivel 



szembeni tüntetőkkel szemben a belügyminiszter által irányított rendőrség jogtalanul 
erőszakot alkalmaz?

4. Mikor vizsgálja ki a tüntetésen történt jogsértéseket, rendőri túlkapásokat?
Várom válaszát!

2 


